
 
 

 

Socialnämnden  PROTOKOLL 1 (13)  

Sammanträdesdatum  

2022-03-17 §§ 11-23  

 

 

ANSLAG/BEVIS 

Justeringen har tillkännagivits genom anslag på kommunens anslagstavla. 

Förvaringsplats för 
protokoll 

Kommunhuset, 
Centralvägen 18, 
Knivsta 

Sista datum för överklagan  2022-04-15 

Datum när anslaget sätts 
upp 

2022-03-25 Datum när anslaget tas ner 2022-04-16 

 

 

Sammanträde med socialnämnden  

Tid: Torsdag den 17 mars 2022, kl. 08:45-12.00 

Plats: Knivsta kommunhus, plan 3, Kvallsta   
 

Beslutande: Kerstin Eskhult (C), ordförande 
Britt-Louise Gunnar (S) 1:a vice ordförande 
Monika Lövgren (SD) 2:a vice ordförande  
Sten Arnekrans (M) 
Kjell-Arne Nilsson (KNU) 
Mats Johansson (S) ersätter Fredrik Rosenbecker (V) §§ 11- 23  
Lotta Wiström (L) 
 

Ersättare: Eva Okfors (M) 
Synnöve Adell (KD) §§ 15 - 23 
 

Sekreterare: Stella Vallgårda, nämndsekreterare  
Övriga deltagare: Se nästa sida.  

 
Sammanträdet var slutet. 
 

Justering, se sista 
sidan för digitala 
underskrifter: 

Protokollet justeras med digital signatur den 23 mars 2022 av: Kerstin 
Eskhult (C) ordförande och Monika Lövgren (SD), justerare. 
 
 
 



 
 

 

 Socialnämnden  
 

PROTOKOLL 2 (13)  

Sammanträdesdatum  

2022-03-17  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

Övriga deltagare  
 
Catrin Josephson, socialchef 
Marja Hedin, områdeschef kvalitet och utveckling §§ 15-23 
Lisa Bouveng, områdeschef utförare §§ 15-23 
Emir Subasic, administrativ chef §§ 15-23 
Ekaterina Widén, förvaltningsekonom §§ 15-16, §§ 19-23 
Mona Lagvik, projektledare vård- och omsorgskontoret § 15 
Linn Nordli, Bris § 16  
Susanne Ahlman, medicinskt ansvarig sjuksköterska § 19 
  



 
 

 

 Socialnämnden  
 

PROTOKOLL 3 (13)  

Sammanträdesdatum  

2022-03-17  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

§ 11 

Justering 

Protokollet justeras med digital signatur den 23 mars 2022 av Kerstin Eskhult (C) ordförande 
och Monika Lövgren (SD), justerare. 

 

§ 12 

Godkännande av dagordning 

Dagordningen godkänns utan ändringar. 

Ärenden behandlas i en ordning som är lämplig med hänsyn till dragningar och numreringen 
justeras därefter. 

 

  



 
 

 

 Socialnämnden  
 

PROTOKOLL 4 (13)  

Sammanträdesdatum  

2022-03-17  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

§ 13  

Sekretessbelagt ärende, se separat protokoll.  

§ 14 

Sekretessbelagt ärende, se separat protokoll.   



 
 

 

 Socialnämnden  
 

PROTOKOLL 5 (13)  

Sammanträdesdatum  

2022-03-17  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

 

§ 15    

Aktuellt från förvaltningen 

a) Covid-läget 

Catrin Josephson, socialchef, informerar.  

b) Beredskap avseende Ukrainakrisen 
Catrin Josephson, socialchef, informerar. 
 

c) API faderskap 
Emir Subasic, administrativ chef, informerar.  
 

d) Cosmic Link 
Emir Subasic, administrativ chef, informerar.  
 

e) Aktuellt inför ombyggnationsstart Vilhelms gård 
Mona Lagvik, projektledare vård- och omsorgskontoret, informerar.  
 

f) Medarbetarförändringar 
Catrin Josephson, socialchef, informerar.  

 

 

§ 16   

Bris 

Linn Nordli, Bris, informerar.  

 

Ordföranden ajournerar mötet en kort stund efter informationspunkten.  

  



 
 

 

 Socialnämnden  
 

PROTOKOLL 6 (13)  

Sammanträdesdatum  

2022-03-17  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

§ 17   Dnr: SN-2022/64 

Revidering av socialnämndens delegationsordning 2022  

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden beslutar att revidera delegationsordningen enligt förslag i 
beslutshandling med diarienummer SN-2022/64. 

Sammanfattning av ärendet 

Socialnämnden har behov att ändra delegat gällande överklaganden och vissa insatsbeslut 
inom individ och familjeomsorgen.  

Underlag för beslut: 
Tjänsteutlåtande 2022-02-24 

Förslag på reviderad Delegationsordning SN-2022/64 

Ändringar i revideringsförslag av Socialnämndens delegationsordning SN-2022/64  

 

Marja Hedin, områdeschef kvalitet och utveckling, informerar.  

Beslutet ska skickas till 
Akten  
Socialchef  
Nämndsekretariat  

Samtliga chefer i Vård- och omsorgskontoret 

 

 
  



 
 

 

 Socialnämnden  
 

PROTOKOLL 7 (13)  

Sammanträdesdatum  

2022-03-17  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

§ 18   Dnr: SN-2022/46 

Patientsäkerhetsberättelse för 2021  

Socialnämndens beslut 

att anta Patientsäkerhetsberättelse för 2021 

Sammanfattning av ärendet 
Patientsäkerhetsberättelsen för verksamheter i egen regi, Attendo hemtjänst och S:t Maria 
gruppbostad beskriver det systematiska patientsäkerhetsarbetet under 2021 och redovisar 
registrerade avvikelser och inkomna klagomål med dess åtgärder. Mål satta för 2021 och 
framåt utvärderas och kommande mål och strategier för 2022 och framåt redovisas.  
 
Strategin om digitalt verktyg för signering innebar en 56% förbättring på Estrids gård 
gällande uteblivna läkemedelsdoser men det kvarstår arbete för att nå det övergripande 
målet för alla verksamheter totalt. Två av de tre målen inom rehabiliteringsområdet, träning 
på distans och spårbarhet av hjälpmedel utifrån ny lagstiftning uppnåddes helt. En Lex Maria 
anmälan gjordes under året. 
Fortsatta strategier handlar bland annat om förbättrat teamarbete, kompetenslab, fortsatta 
egenkontroller av följsamhet till basal hygien och klädregler och specifik utbildning för 
lyftlicens. 
 
Ledningen för hälso- och sjukvården avser också att under 2022 påbörja ett mer metodiskt 
arbete för patientsäkerheten bland annat med analysverktyg för patientsäkerhet i 
kommunerna utifrån den nationella handlingsplanen för patientsäkerhet. 

Underlag för beslut: 
Tjänsteutlåtande 2022-02-23  
Patientsäkerhetsberättelse för 2021 
 
Susanne Ahlman, medicinskt ansvarig sjuksköterska, informerar.  
 
Beslutet ska skickas till 
Verksamhetschef för hälso- och sjukvård 
Områdeschef utförare 
Enhetschef Hemtjänst egen regi 

Enhetschef Estrids gård 

Verksamhetschef Attendo hemtjänst 

Föreståndare S:t Maria gruppboende 

Chef Kvalitet och utveckling 

 
  



 
 

 

 Socialnämnden  
 

PROTOKOLL 8 (13)  

Sammanträdesdatum  

2022-03-17  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

§ 19   Dnr: SN-2022/50 

Redovisning av ej verkställda gynnande beslut kvartal fyra 2021, samt 
årssammanställning 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner rapporten över ej verkställda gynnande beslut enligt 4 kap 
1 § socialtjänstlagen (SoL), samt gynnande beslut enligt 9 § lag om stöd och service 
till vissa funktionshindrade (LSS), som under 2021-års fjärde rapporteringsperiod, inte 
verkställts inom tre månader från beslut eller där avbrott i verkställighet pågått mer än 
tre månader, i enlighet med nämndens rapporteringsskyldighet enligt 16 kap 6 f-h §§ 
SoL samt 28 h § LSS.  

 

2. Socialnämnden överlämnar redovisningen till kommunfullmäktige samt till 
kommunrevisorer. 

Sammanfattning av ärendet 
Socialnämnden ska redovisa till kommunfullmäktige samt till kommunrevisionen samman-
ställning på beslut som rapporterats som ej verkställda till inspektionen för vård och omsorg.  
 
Under fjärde kvartalet 2021 har totalt fem beslut rapporterats. Två beslut rapporteras för 
första gången, övriga återrapporteras. Inget av besluten gäller avbrott i verkställighet. Inget 
ärende har pandemirelaterade orsaker till att de inte varit verkställda. Vid rapporteringen är 
alla fem verkställda. Ett beslut gäller äldreomsorg, fyra beslut gäller individ- och 
familjeomsorg. Besluten gäller två män och tre kvinnor, varav fyra gäller barn, som inte har 
fått sina insatser utförda under minst tre månader. Den tid som förflutit från gynnande beslut 
till verkställighet är från tre månader upp till åtta månader. 
 
Kvartal 1 2021 rapporterades arton beslut, kvartal 2 och 3 rapporterades tretton beslut och 
kvartal 4 fem beslut, varav alla är verkställda vid rapporteringen. Under året har totalt 
trettiofyra beslut gällande trettioen personer rapporterats vid minst ett kvartal som ej 
verkställt. Sexton barn har under 2021 inte fått sina beslutade insatser verkställda under 
minst tre månader. Tretton av besluten har gällt äldreomsorg, tolv omsorg om personer med 
funktionshinder och nio inom individ och familjeomsorg. Efter två år med pandemi utifrån 
Covid-19 konstateras att både beslut som inte kunnat verkställas inom rimlig tid och avbrott 
ökade markant till tredje kvartalsrapporteringen 2020, framförallt inom äldreomsorgen, men 
har därefter minskat. Kvartal 4 2021 är det första kvartalet då orsakerna inte är relaterade till 
pandemin. Antalet rapporterade beslut är lika många vid kvartal 4 2021 som vid kvartal 1 
2020. Vård- och omsorgskontoret går in i 2022 utan att ha några beslut att återrapportera till 
IVO. 

Underlag för beslut: 
Tjänsteutlåtande 2022-02-22  
Redovisning av ej verkställda gynnande beslut kvartal fyra 2021, samt årssammanställning 



 
 

 

 Socialnämnden  
 

PROTOKOLL 9 (13)  

Sammanträdesdatum  

2022-03-17  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

Beslutet ska skickas till 
Akten  
Kommunfullmäktige  
Revisorer  
Enhetschefer inom Vård- och omsorgskontoret  
Områdeschef myndighet  
Områdeschef utförare  
Socialchef 
 
  



 
 

 

 Socialnämnden  
 

PROTOKOLL 10 (13)  

Sammanträdesdatum  

2022-03-17  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

§ 20   Dnr: SN-2021/26 

Verksamhetsuppföljning av Hemsjukvård och rehabilitering - Åtgärdsplan  

Socialnämndens beslut 

Åtgärdsplan – verksamhetsuppföljning hemsjukvård och rehabilitering har redovisats för 
socialnämnden. 

Sammanfattning av ärendet 
I februari 2021 genomfördes verksamhetsuppföljning av verksamheten Hemsjukvård och 
rehabilitering inom Enheten för hemvård. I den rapport som presenterades för 
socialnämnden 2021-05-27,  SN-2021-26 ”Verksamhetsuppföljning hemsjukvård och 
rehabilitering” identifierades ett antal utvecklingsområden och åtgärder. Socialnämnden 
beslutade vid sammanträdet 2021-05-27 att verksamheten, vid socialnämndens 
sammanträde 2 september 2021, muntligen och skriftligen skulle redovisa hur verksamheten 
avser att arbeta med de krav på åtgärder och utvecklingsområden som presenterats i 
rapporten. 
 
Återrapporteringen har försenats, troligen på grund av en verksamhetsförändring med 
delning av Enheten för hemvård där  Hemsjukvård och rehabilitering tidigare var en del, men 
numera är en separat enhet. När förseningen upptäcktes inkom verksamheten med den 
begärda åtgärdsplanen 2022-02-03. Kvalitets- och utvecklingsavdelningen godkänner 
åtgärdsplanen och kommer att följa upp om åtgärderna haft önskad effekt i samband med 
kommande verksamhetsuppföljningar.   
 

Underlag för beslut: 
Tjänsteutlåtande 2022-02-22 
Verksamhetsuppföljning hemsjukvård och rehabilitering, SN-2021/26 
Åtgärdsplan – Verksamhetsuppföljning hemsjukvård och rehabilitering, SN-2021/26 
 

Beslutet ska skickas till 
Akten  
Verksamhetscontroller  
Socialchef  
Områdeschef utförare 
Enhetschef hemsjukvård och rehabilitering 
Kvalitets- och utvecklingschef  
MAS  
MAR 

 
  



 
 

 

 Socialnämnden  
 

PROTOKOLL 11 (13)  

Sammanträdesdatum  

2022-03-17  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

§ 21   Dnr: SN-2022/10 

Ekonomisk uppföljning per sista februari 2022  

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden tar emot den ekonomiska uppföljningen per sista februari 2022. 

2. Beslutet anmäls till kommunstyrelsen för kännedom. 

Sammanfattning av ärendet 

Socialnämndens prognos per sista februari visar på ett underskott på 1 miljon kronor. 
Underskottet beror på tillkomna placeringar inom HVB och familjehem utöver de som var 
medräknat i budgeten, samt ökade kostnader för köpt bemanning.  

Underlag för beslut: 
Ekonomisk uppföljning för socialnämnden, februari 2022 
 
Ekaterina Widén, förvaltningsekonom, informerar.  

Beslutet ska skickas till 

Kommunstyrelsen 

Akten 

 
  



 
 

 

 Socialnämnden  
 

PROTOKOLL 12 (13)  

Sammanträdesdatum  

2022-03-17  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

§ 22 
 
Ledamotsinitiativ från Monika Lövgren (SD) Angående tillfälligt boende åt ukrainska 
flyktingar  

Socialnämnden beslutar  

att avslå Monika Lövgrens (SD) yrkande.  

Yrkanden  

Monika Lövgren (SD) yrkar att socialnämnden ska besluta:   

- att skjuta upp flytten av äldreboendena och bereda möjligheten att inkvartera 
ukrainska flyktingar där så länge. 

- att ta tillbaka beslutet om ombyggnad av äldreboendena och erbjuda ukrainska 
flyktingar som behöver någonstans att bo. 

Britt-Louise Gunnar (S), Sten Arnekrans (M), Mats Johansson (S) och Kerstin Eskhult (C) 
yrkar avslag på Monika Lövgrens (SD) yrkande.  

Särskilda yttranden  

Synnöve Adell (KD) lämnar in ett särskilt yttrande (protokollsbilaga 1).  

Röstförklaringar  

Lotta Wiström (L) och Kjell-Arne Nilsson (KNU) lämnar in röstförklaring (protokollsbilaga 2 
respektive 3).  

Propositionsordning  

Ordföranden ställer Monika Lövgrens (SD) yrkande mot avslag och finner att nämnden avslår 
yrkandet.  

Sammanfattning av ärendet  

Monika Lövgren (SD) lämnar in ett ledamotsinitiativ angående tillfälligt boende åt ukrainska 
flyktingar med följande motivering:  

De ryska aggressionerna mot Ukraina kan inte gå tyst förbi utan vi måste hjälpa till i största 
möjliga utsträckning. 

Kommunen har hyrt Villa Ängby för att kunna bygga om Estrids Gård och Wilhelms Gård. 
Sverigedemokraterna anser att kommunen ska se över möjligheten att öppna upp Villa 
Ängby för människor som flytt kriget i Ukraina och som behöver värme, kärlek och mat. 

Underlag för beslut 

Ledamotsinitiativ från Monika Lövgren (SD) angående tillfälligt boende åt ukrainska flyktingar  
SN-2022/78-1  

 

  



 
 

 

 Socialnämnden  
 

PROTOKOLL 13 (13)  

Sammanträdesdatum  

2022-03-17  
 

 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

§ 23 
 
Anmälan av delegationsbeslut 
 
Socialnämndens beslut  
 

Följande delegationsbeslut är anmälda till nämnden:  
- Protokoll från socialnämndens individutskott 2022-01-12, 2022-01-27 samt 2022-03-03 

- Delegationslista ur Viva, individ- och familjeomsorgen 2021-12-01-2022-01-31 

- Lista över diarieförda delegationsbeslut 2021-12-09 – 2022-03-09 

  

 



Särskilt yttrande, 2022-03-17 
socialnämnden 

Knivsta kommun har slutit avtal med Rikshem samfast Knivsta AB om en ombyggnad och 
förtätning av både Estrids och Vilhelms gård, där Villa Ängby används som 
evakueringsboende under ett års tid med start i slutet av mars 2022. 

I samband med detta så får också Villa ängbys ägare Vardaga en garanterad 
hyresinkomst under ett års tid. 

Sverigedemokraterna i Knivsta har föreslagit att kommunen ska se över möjligheten att 
öppna upp Villa Ängby för människor som flytt kriget i Ukraina och därmed på ett 
enklare sätt, kunna skjuta på flytten av äldre. 

Kristdemokraterna i Knivsta är positiva till den lösningen men vill ej se någon evakuering 
alls av de äldre, nu eller i framtiden och kan därför ej instämma helt i SD:s 
initiativärende. 

Vi är också positiva till att Knivsta kommun nu har ställt frågan om en möjlighet att 
inkvartera flyktingar från Ukraina även till Norlandias tomma äldreboende i Alsike. 

Knivsta kommun skulle behöva betala tio miljoner kronor i dagsläget om man drar sig ur 
avtalet om ombyggnad, till upphandlad entreprenör. Den summan finns dock tillgänglig 
med råge om man väljer att banta nuvarande innovationskontor med samma summa. 

Kontorets betydelse rankas av oss som mycket lägre, ställt till äldres liv och hälsa samt 
möjligheten att ta emot några av alla de flyktingar från Ukraina som dagligen når Sverige. 

Att socialnämnden ska besluta att omgående se över möjligheten att inkvartera 
ukrainska flyktingar även i Villa ängby och i samband med detta inleda samtal om att 
avbryta den planerade ombyggnaden av Estrids och Vilhelms gård, med entreprenören. 

Synnöve Adéll (KD) 

Protokollsbilaga 1 



Röstförklaring  SN 2022 03 17 

Avseende punkt 14. Initiativärende SD angående tillfälligt boende åt Ukrainska flyktingar. 

Det är tveklöst så att alla behöver göra sitt yttersta för att stötta Ukraina under den pågående 

invasionen och kriget och den flyktingsituation som uppstått till följd av densamme.  

Vi liberaler anser dock att de två boenden som finns i kommunen båda skulle kunna föreslås till 

Migrationsverket för att lösa akuta behov samt att om viljan finns se till att lösa problematiken kring 

det avtal vi har i nuläget med Vardaga, Villa Ängby och på ett kreativt sätt i stället se till att flyktingar 

vid behov kan inhysas där. Detta i kombination med andra erbjudande om mer permanent boende 

för de som kommer till kommunen i form av lägenheter och erbjudanden från civilsamhället. 

För oss liberaler är inte lösningen att skjuta upp en flytt för de äldre, vi vill inte att de skall flyttas 

överhuvudtaget. 

Vi vill att en lösning där man upphandlar platser på de boenden som finns i Knivsta blir lösningen i 

framtiden och därmed sätta stopp för den ogenomtänkta tvångsevakueringer för våra äldre. 

Lotta Wiström Gruppledare och ledamot i Socialnämnden 

Liberalerna 

Protokollsbilaga 2 



Knivsta.Nu Röstförklaring. 
/Kjell-Arne Nilsson


Röstförklaring från ledamoten i Knivstas socialnämnd Kjell-Arne Nilsson Knivsta.Nu med 
anledning av punkt 14 i föredragningslistan för mötet den 17 mars.


Vid socialnämndens sammanträde den 17 mars 2022 lämnade ledamoten Monika Lövgren, SD, in 
ett s k initiativärende angående tillfälligt boende åt ukrainska flyktingar.

Initiativet utmynnar i två att-satser:


- Att skjuta upp flytten av äldreboendena och bereda möjligheten att inkvartera ukrainska
flyktingar där så länge.

- Att ta tillbaka beslutet om ombyggnad av äldreboendena och erbjuda ukrainska flyktingar som
behöver någonstans att bo.

En enig opposition har sedan majoritetsbeslutet om förtätning och evakuering den 16 december 
2021, reserverat oss mot beslutet och även fortlöpande visat sitt motstånd. Exempelvis var 
Monika och undertecknad aktiva under de manifestationer och namninsamlingar som ägde rum 
lördagen den 5 mars på två centrala platser i Knivsta.

Jag vill i detta sammanhang markera att initiativärendet från Monika är mycket bra och 
behjärtansvärt, men nya fakta under nämndmötet om de faktiska möjligheterna att nu ändra 
användningen av Villa Ängby, komplicerar ärendet.

Den förhyrning av boenden i Villa Ängby som är genomförd, avser specifikt att bereda plats åt de 
brukare som ska evakueras från Vilhelms resp Estrids gård. Detta är i praktiken omöjligt att ändra 
till ett flyktingboende.

De båda att-satserna faller därmed. 

Samtidigt som jag är positiv till Monikas initiativ, kan jag inte rösta avslag, ej heller bifall på 
grunder jag redovisat ovan.


Kjell-Arne Nilsson

Knivsta.Nu

Protokollsbilaga 3 


